# 简 要 说 明

### 一、本篇资料的主要内容

本篇资料反映我省劳动经济方面的基本情况,包括 就业人员及职工人数,城镇登记失业人数,就业人员工 资总额,平均工资等。

## 二、本篇资料的来源

1.就业基本情况及分组资料、工资总额、平均工资 等资料取自《劳动工资统计报表制度》。

- 2.城镇登记失业人员及失业率、社会保障等资料由 省人力资源和社会保障厅、省医疗保障局根据其相关统 计制度整理提供。
  - 3.本篇资料由省统计局人口处(社科处)整理提供。

# **Brief Introduction**

#### I. Main Content

Data in this chapter show the basic conditions of Shandong's labor economy, including number of employed persons, number of registered unemployed persons in urban areas, total wage bills and average wages of employed persons, etc.

## II. Source of Data

(1) Data on basic conditions of employment,data by groups, total wage bills and average wages of employed persons are collected and compiled through The Reporting Form System on Labour Wage Statistics.

- (2) Data on registered unemployed persons in urban areas and unemployment rate and social securities are provided by Shandong Provincial Department of Human Resource and Social Security, Medical Insurance Bureau.
- (3) Data in this chapter are prepared and compiled by the Division of Urbanization, Population and Employment Statistics (by the Division of Social, Science and Culture Industry Employment Statistics) of Shandong Provincial Bureau of Statistics.